
Referat – Fællesbestyrelsesmøde 

Brahesminde Skoler og Børnehuse – Afdeling Svanninge - mandag d. 21.11.2022 kl. 17.00 – 19.30 

  

Deltagere: ALLE 

Afbud: Pernille Sati og Tina Jungfeldt. 

 

Pkt. Ini Indhold Hvorfor – begrundelse Art Tid Referat - beslutning 

1. Alle Godkendelse af referat 

fra sidste møde 

Referat fra møde d. 25.10.2022  

 

B 17.00 -

17.05 

Godkendt 

2. Alle Elevråd - Svanninge Orientering fra elevråd O 17.05 – 

17.15 

Snak om klassetoiletter – toiletforholdene er 

forbedrede. Der arbejdes med vagtplan og 

prisliste til skolefesten. Elevrådet vil lave en 

filmaften til januar.  

Der er også arbejdet med regler for 

multibanen. Juleklippedag 1. december. 

Asfalt er lagt i skolegården, Elevråd bliver 

inddraget i udsmykningen. Legepatruljen 

kører godt; de har været på kursus.   

3. Alle. Bestyrelse Suppleant kontaktes for deltagelse. 

 

D/B 17.15 -

17.20 

Marlene Bøje Sønderlund er første suppleant.  

Martin kontakter hende 

4. LED. Økonomi Orientering og gennemgang af 

økonomistade 

 

O 17.20 -

17.30 

VM informerede.  

Vi forventer stadig at gå ud af 2022 med et 

underskud på mere end 4%. 

5. Alle. Årshjul Løbende revidering 

 

D/B 17.30 - 

17.40 

Forældre ønsker et årshjul for arrangementer i 

både børnehuse, skoler og SFO’er i det 

kommende skoleår, som kan sendes ud til alle 

forældre ved skoleårets start. Vi sætter det på 

et Fællesbestyrelsesmøde i marts.  



6. Alle Konvertering til to 

lærer timer. 

Antal timer på mellemtrinnet 

kommende skoleår, konvertering af 

understøttende undervisning til 2-

lærer-timer – også gerne i 

indskolingen.  

 

D/B 17.40 – 

17.50 

Det vil kræve ændringer i buskørslen, såfremt 

der skal konverteres timer i indskolingen.  

Mellemtrinnet er meget glad for ordningen. 

Det giver nogle helt andre muligheder for 

holddeling. Også SFO’en vil få gavn af en 

evt. konvertering i indskolingen, og dermed 

opleve et løft, hvor man kan lave nogle andre 

aktiviteter, fordi der vil blive mere tid i 

SFO’en.  

Bestyrelsen giver fuld opbakning til det.  

7. Alle Rynkebyløbet Aftale ml. RynkebyFonden og FMK 

Forventning om skolens deltagelse 

fredag inden påskeferien. 

Bestyrelsens holdning. 

D/B 17.50 -

18.05 

Der er stor forskel på Rynkeby Fond og 

Rynkeby Juice. 1 skoletime fredag før påske 

bruges. Hovedfokus skal være, at der er en 

masse børn, får bevæget sig. VM afmelder i 

år.  

Fællesbestyrelsen finder det problematisk at 

støtte ét enkelt projekt/fond; der er mange 

forskellige ting, man kunne støtte.  

Mette og Louise sætter sig sammen og 

udformer et brev fra bestyrelsen. 

8. Dorte SPAR Henvendelse fra Ole Pedersen 

angående hjælp til SPAR købmanden 

i Horne, om Brahesminde kan være 

behjælpelig. 

D 18.05 – 

18.15 

Ole Pedersen har henvendt sig til os. Han er 

med i en aktionspakke, som vil lave en 

nytårskur den 15/1 med gåtur, løb udenfor og 

sponsorcykling inde i hallen. De vil skaffe 

penge til at støtte SPAR – så de kan udskifte 

dyre armaturer, så elregningen kan reduceres. 

Kan vi gøre noget på Brahesminde? 

Bestyrelsen ønsker ikke at have en decideret 

rolle heri, men Brahesminde støtter fortsat 

købmanden ved at handle lokalt,. 

VM/DB tager snakken med Ole. 

9. Alle Internt 

arbejdsdokument 

Kort info omkring håndtering af 

grænseoverskridende handlinger 

O 18.15 – 

18.20 

VM præsenterer et dokument, som personalet 

har udarbejdet; en køreplan i tilfælde af 

grænseoverskridende adfærd. 



10. Alle Legepladser Status - løbende orientering O 18.20 – 

18.30 

Skolegården afd. Svanninge: Ny asfalt er lagt, 

der er plantet bede, sandkasse kommer 

indenfor 14 dage. Sjippetovsstation sættes op.  

Der skal lægges noget Thermoplast, elevrådet 

inddrages.   

Børnehus Svanninge arbejder på, at få 

indkøbt 3 legehuse.  

Afsøge fondsmuligheder? Måske i samråd 

med lokalrådet. Kan vi noget sammen? Mette 

kontakter dem. 

Børnehave ønsker sig en sansehave. 

Der er ønske om en ”mur” at spille op ad, på 

sportspladsen SV. VM tager forbindelse med 

F/S. 

11. DB/DM Miniprojekt 

/praksisfortælling 

 

 O 18.30 – 

18.40 

Doris og Dorte fortæller om et miniprojekt, 

som er gennemført i Svanninge - såvel i 

vugge som i børnehave. Projekt rodfrugter.  

12. Alle Principper Princip for mobbepolitik 

Udskudt fra oktober 

 

Tilbagemelding fra 

personalegrupperne: 

Røgfrit Brahesminde  

Klar til godkendelse 

Handleplan for elevfravær 

Til drøftelse 

D/B 18.40 – 

19.00 

Der er en lille tegning, som falder i øjnene, 

den bør fjernes – ellers ok.  

Begge principper godkendt.  

 

Hvordan sikrer vi, at SSP kommer ud på 

skolerne og informerer. Vi savner et årshjul, 

som vi kan planlægge ud fra. Vigtigt, at holde 

dem til ilden. 

 

 

 

13. MW Udnyttelse af 

ressourcer på tværs af 

matriklerne 

Konkret henvendelse O/D 19.00 - 

19.10 

Konkret henvendelse. Vi skal prøve at 

udnytte personaleressourcer, men der kan 

være logistiske udfordringer. Det vil vi gerne 

prøve at imødekomme.  

Fx når der sker timenedsættelser. 



14. Alle Bussens støtteforening Drøftelse af 2. plakatudkast (Louise) 

Fokus - at søge personer til 

støtteforeningens bestyrelsen. Hvor 

langt er vi der??  

D/B 19.10 -

19.20 

Forældremøder i børnehaverne har givet pote. 

Nye medlemmer er hvervet: Michael fra 

Horne – Simone, Mette og Carina fra SV  

Flere tilkendegav interesse for at skaffe 

sponsor midler.  

Jan Albjerg, skal inviteres til et møde med de 

nye. Mette tager kontakt til Jan, og Louise 

kontakter Pernille ang. busmappen. 

15. Alle Lukket punkt  O 19.20 -

19.30 

 

16. Alle Eventuelt    Der vil være lidt julefrokost til næste møde, 

som afholdes i Horne d. 14/12 kl.  17-19.30. 

Art: er punktet til orientering (O), drøftelse (D), beslutning (B) 

Principper der skal bearbejdes/udføres: 

Kostpolitik 

Lejrskole 


